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KORKÉP 

ALGYÓ. A faluházban 
népfőiskolai előadás-sorozat 
indult Kátó Sándor és barátai 
segítségével. Ennek keretében 
ma este 6 órától a Móra Ferenc 
Népszínházi Klub rendezésében 
az Árpád-házi királyainkról és a 
magyar eredetkutatásról tart 
előadást Fodor István, a Magyar 
Nemzeti Múzeum címzetes 
főigazgatója, 
régész-szakmuzeológus. 

ÁSOTTHALOM. Ma 13.30 órától 
a művelődési házban tartják az 
Élhetőbb életért programsorozat 
megnyitó ünnepségét. A 
gondozási központ pályázati 
programját az Egészségügyi, 
Szociális és Családügyi 
Minisztérium, valamint 
Ásotthalom Község 
Önkormányzata támogatja. A 
programsorozat keretében tartják 
az Életmód Klub, az egészséghét, 
a fogyatékkal élők napja, a 
kihívás napja, az anyatejes 
világnap, az idősek aapja, a 
gyermeknap és a különböző 
vetélkedők szervezésére, 
valamint a sószoba kialakítására. 

DESZK. Nagy volt az érdeklődés 
az egészséghét programsorozat 
iránt, melyet a különböző 
szűréseken és vizsgálatokon 
megjelentek magas részvételi 
száma is igazolt. Vérvételen 
például 200-an, szemészeti 
vizsgálaton 175-en, 
tüdőszűrésen 812-en vettek 
részt. Az egészséges életmód 
jegyében zajló programokba a 
dcszki óvodások is 
bekapcsolódtak. A kicsik 
megismerkedhettek többek 
között a müzli, a gyümölcssaláta, 
a sajttál készítésével. Közel 100 
óvodás vett részt a fogászati 
szűrővizsgálatokon és a 
fogápolással, valamint a 
környezet higiénéjével 
kapcsolatos játékos 
foglalkozásokon. Változatos 
rajzokkal készültek a 
„Tisztaságsziget" rajzversenyre 
is, legnagyobb érdeklődést az 
ovisok részéről a szegedi 
mentőállomás szervezésében 
tartott életmentési bemutató 
váltotta ki. 

MÓRAHALOM. Október 20-án 
18 órakor a Kávéházi 
Társalgások témája a több éves 
tanyafejlesztés lesz, valamint 
bemutatkozik a Királyhalmi 
Tbrisztikai Egyesület. A kávéház 
vendége: Csányi László 
alpolgármester, valamint Rácz 
Attila egyesületi elnök. 

RÚZSA. A rúzsai művelődési 
házban ma délután 4 órától 
mazsorettfoglalkozást tartanak. 

SZATYMAZ. A 
képviselő-testület ma délután 4 
órakor tartja ülését a művelődési 
házban. Itt tájékoztató hangzik 
el a falugazdász tevékenységéről, 
valamint a közhasznú és közcélú 
foglalkoztatásról. Az 
előterjesztések között szerepel 
egyebek mellett a költségvetési 
rendelet módosítása, az alsófokú 
oktatási intézmény nevelési 
programja, valamint a 
jogharmonizáció. 

ÜLLÉS. Mezőgazdasági szakmai 
napra vár ják az érdeklődőket 
október 22-én a Déryné 
Művelődési Házban 10 órától. A 
burgonyatermesztés helyzetéről 
beszél Murai György 10.25-től, 
majd Géczi Lajosné ismerteti a 
vidékfejlesztésben igénybe 
vehető pályázati lehetőségeket. 
A vetőgumó minősítésének 
aktuális kérdéseiről dr. Tas 
Levente számol be, ezután 
11.40-től a biostimulátorok, 
mikroelemek, műtrágyák 
burgonyatermesztésben való 
használatáról lesz szó Marina 
Csaba előadásában. 12-től 
burgonyafajták bemutatása 
kezdődik, előadó: Proszka Péter. 
Az előadásokkal párhuzamosan 
mezőgazdasági termények 
bemutatóját, valamint 
kandallókiállítást és -vásárt 
tartanak. 

Privát partner az orvoscentrum gyógyítómunkájában 

Milliárdos befektetések 
a diagnosztikába 

Vizsgálat a radiológiai klinika CT-részlegében, az új klinikán működő laborban Fotó: Karnok Csaba 

A képalkotó diagnosztikai vizsgálatok teljes ver-
tikumát magáncég működteti ezentúl az SZTE 
orvoscentrumában. A NEK Szeged Kft. közbe-
szerzési eljárásban nyfertc a kétmilliárdos össz-
értékű szerződést. 

A Nemzetközi Egészségügyi Központ (angol rövidí-
téssel IMC) azaz, a NEK Szeged Kft. évek óta part-
nere a szegedi orvosegyetemnek: az új klinikán az 
egyetemtől bérelt helyen működteti diagnosztikai 
központját, ahol eddig a képalkotó diagnosztikai 
vizsgálatok egy részét (például CT, MR, csontsűrű-
ség-vizsgálat) végezte, OEP-finanszírozásban. Az 
orvoscentrum fejlesztési célú közbeszerzési pályá-
zatát megnyerte és október elején egy kétmilliárdos 
összértékű, úgynevezett közreműködői szerződést 
kötött az egyetemmel. 

Ennek értelmében a NEK működteti a képalkotó 
diagnosztikai vizsgálatok teljes rendszerét a szege-
di orvoscentrumban és végrehajtja a szükséges be-
ruházásokat is. Ez azt jelenti, hogy mindazon inté-
zetekben és klinikákon - például nukleáris medici-
na intézet, radiológiai, belgyógyászati, sebészeti, 
gyermek- és női klinika - , ahol eddig képalkotó di-
agnosztikai vizsgálatokat végeztek, ezt a privát cég 
veszi át: béreli az egyetem eszközeit és a helyisége-
ket. Átveszi a közalkalmazottakat is, kötelezően 
tovább foglalkoztatja őket. A NEK az OEP-finanszí-
rozású vizsgálatok elvégzése mellett a szükséges 
fejlesztésekre is garanciát vállalt. A kétmilliárd fo-

rint összértékű szerződés az elavult klinikai beren-
dezések cseréje mellett új eszközök beszerzéséről is 
szól. A cég arra is kötelezettséget vállalt, hogy a fu-
tamidő alatt plusz hárommilliárd forinttal „be-
száll" a további fejlesztésekbe, az elhasználódó mű-
szereket folyamatosan cseréli. 

Mindez vajon jelentheti-e a Szegeden régóta várt 
és az orvosegyetem által évek óta ambicionált 
PET-készülék megszerzését: Mint ismert, a pozit-
ron emissziós tomográfiái, egy izotópos módszerrel 
nagyon korán ki lehet mutatni nagyon kicsi, korai 
fázisú daganatos és gyulladásos elváltozásokat. A 
PET-készülék CT-vel kombinált változata nagyon 
nagy érzékenységű vizsgálati eszköz, amely a daga-
natos megbetegedések elleni küzdelemben óriási 
jelentőségű. PET egyedül Debrecenben működik, 
Magyarországon egyelőre ez az egyetlen berende-
zés. Régóta aspirál rá Budapest és Szeged is, de 
anyagi okok miatt eddig sikertelenül. PET-CT 
egyetlenegy sincs az országban. 

Az orvoscentrum elnöke, dr. Lonovics ]ános pro-
fesszor szerint a NEK Kft.-vei megkötött közremű-
ködői szerződéssel reálissá vált az esély, hogy Sze-
geden belátható időn belül PET-CT működhessen. 
A szegedi orvoscentrum - a privát partnerrel 
együttműködésben - nem egyszerűen a nagy előre-
lépést jelentő fejlesztést célozza meg, hanem azt is 
szeretné elérni, hogy a jövendő PET-CT vizsgálato-
kat mindenképpen az OEP finanszírozza. 

S. E. 

Ötven használt lakást vásárolt az IKV Rt. 

Bérlőket keresnek 
Az önkormányzati lakásállo-
mány bővítésére ötven használt 
ingatlant vásárolt a Szegedi In-
gatlankezelő és Vagyongazdál-
kodó Rt. Az első huszonegy la-
kást e héten mutatják meg az 
érdeklődőknek. 

Huszonegy használt önkor-
mányzati lakásba keres bérlőket 
a Szegedi Ingatlankezelő és Va-
gyongazdálkodó (IKV) Rt. Amint 
arról korábban írtunk, az önkor-
mányzati lakásvagyon bővítésére 
hirdetés útján keresett ötven in-
gatlant az IKV. Németh István el-
nök-vezérigazgató a program in-
dításakor elmondta: a cél a la-
kásmobilitás élénkítése, vagyis 
az, hogy a bérlők - ha lehetősége-
ik megengedik - magasabb kom-
fortfokozatú lakásba költözhes-
senek. 

Bár a város is épít bérlakásokat 
- jelenleg éppen a Cserzy Mihály 
utcában készül egy ötvenlakásos 
önkormányzati társasház - az új 
ingatlanok drágák az alacso-
nyabb jövedelműek számára. Ép-
pen rajtuk segít az IKV a hasz-
nált lakások vásárlásával. A hir-
detésben legalább másfél és leg-
följebb 2+2 szobás, komfortos és 
összkomfortos ingatlanokat ke-
restek Szeged belterületén. A vé-
telár maximumát 7,5 millió fo-
rintban határozták meg. Azt is 
kikötötték, hogy a lakások fölújí-
tási költsége nem lehet több 300 
ezer forintnál. 

Az IKV Rt. az ingatlanokat 
részben a városi lakásalapból, 
részben a Nemzeti Lakásprog-
ram 375 millió forintos pályázati 

UNIÓS ATLAG 

A szegedi önkormányzati bérlaká-

sok száma 5 ezer 100, ez a város 

lakásállományának 7 százalékát 

teszi ki. Az uniós átlag ennek több 

mint kétszerese: 15 százalék. a 
szegedi lakásvásárlási program 

folytatása a jövő évi pályázati le-

hetőségektől függ. 

támogatásából (önrész 112 mil-
lió forint) vásárolta. 

A kétfordulósra bontott ingat-
lanvásárlási program első fordu-
lójában huszonegy, míg a máso-
dikban huszonkilenc lakás meg-
vételére kerítenek sort. Ugyan-
csak hirdetésben tették közzé, 
hogy megkezdődött az első hu-
szonegy lakás bemutatása: az ér-
deklődőket a helyszínen, előre 
kijelölt időpontokban várják az 
IKV Rt. szakemberei, akik tájé-
koztatják a leendő bérlőket a la-
kások műszaki állapotáról és a 
bérbeadási eljárás részleteiről. 

Az ötven lakás mindegyike pa-
nel, s Rókustól Makkosházon át 
Tarjánig szinte valamennyi lakó-
telepi városrészben vásárolt in-
gatlant az IKV Rt. A vezérigazga-
tó hozzátette: azt szeretnék, ha a 
most meghirdetett lakásokba 
már karácsonyra beköltözhetné-
nek a bérlők. 

A bérlemények iránt érdeklő-
dők az IKV Rt. ügyfélszolgálati 
irodáján tudhatják meg, mikor 
és hol nézhetik meg a lakásokat. 
Az ingatlanok bemutatása hét-
főn kezdődött, és e hét péntekig 
tart. 

NY. P. 

Szemközt 
Ma este negyed nyolckor látható a 
Városi Televízió és a Délmagyaror-
szág közös műsora, a Szemközt. A 
mai adásban Márok Tamás televí-
ziós szerkesztő-riporter és Szabó 
C. Szilárd, lapunk újságírója be-
szélget Botka László polgármester-
rel Szeged jelenéről, jövőjéről. A 
beszélgetés szerkesztett változatát 
szombati lapunkban olvashatják. 

Ma várjuk olvasóinkat 
az Eötvös Cirkuszba 
Több mint ezer ember - há-
romszáz hűséges Délmagyaror-
szág-előfizető, és az általuk 
meginvitált, személyenként to-
vábbi három-három vendég -
ingyen tekintheti meg az Eötvös 
Cirkusz ma délután 6-kor kez-
dődő premier-előadását, a Sze-
gedi VSE pályáján. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Ismét hozzájárul a Délmagyaror-
szág ahhoz, hogy minél több em-
bernek minél kevesebb pénzt kell-
jen kiadnia, jól, tartalmasan, szín-
vonalasan szórakozzék - nulla fo-
rintért. Ez most a világhírű Eötvös 
Cirkusszal együttműködve való-
sul meg. Az Eötvös Cirkusz há-
romszáz hűséges Délmagyaror-
szág-előfizetőnek s az általuk meg-
hívott, személyenként további há-
rom-három embernek lehetővé te-
szi: ingyen tekintse meg a ma dél-
után 6-kor kezdődő káprázatos, 
egyedülálló, igazi Eötvös-színvo-
nalú előadást. Figyelem! Aki nem 
vette volna még át a személyen-
ként négy-négy ingyenjegyet, ma 
délután fél 6-ig megteheti a Dél-
magyarország ügyfélszolgálatán 
(Stefánia 10.), és épp odaér az elő-
adás kezdetére. Bárhová leülhet, a 

Délmagyarország-Eötvös Cirkusz 
együttműködés keretében meghí-
vott közönség számára nincs szá-
mozott hely. S ha - ősz lévén -
rossz lenne az idő? Nem kell beöl-
tözni, mert fűtött sátor fogadja a 
vendégeket. És még valami - az 
Eötvös Cirkusz a közönséget is be-
vonja a műsorba: gyerekek, felnőt-
tek egyaránt bemutathatják tudá-
sukat a porondon, a közös vidám-
ság, együttes jókedv jegyében. 

E cirkusz légkörét a barátságos-
ság jellemzi: bohócok, zsonglő-
rök, illuzionisták, pónilovak, ku-
tyák lépnek föl, a meglepetés: egy 
kimondottan gyermekbarát, tán-
cos Terminátor. Ma 6-kor tehát: 
találkozunk a cirkuszban! 

Generációkon át 
DÉLMAGYARORSZÁG 

DÉLVILÁG 

Alapítva: 1910 

Salgó megpályázta 
az Europolt 
Salgó László benyújtotta pályázatát az Europol főigazgatói posztjára. 
A szegedi rendőrtábornok, volt országos rendőrfőkapitány lapunknak 
adott interjújában korábban elmondta, a pályázati kiírás szerint jövő-
re, az első negyedévben dönt az unió bel- és igazságügyi miniszterei-
nek tanácsa az Europol új vezetőjéről. 

A poszt egyébként egy éve üresen áll, akkor járt le az előző főigazga-
tó megbízatása. 

Az Europol, az unió rendőri szervezete a szervezett bűnözés, a kábí-
tószer-csempészet és a terrorizmus elleni harc visszaszorítására he-
lyezi a fő hangsúlyt, az új vezetőnek az említett feladatok koordinálá-
sára kell fektetni a fő hangsúlyt. 

'56-os vetélkedő 
Kiskunmajsán 
1956 eseményeiről szóló vetél-
kedőt tartottak Kiskunmajsán, 
Pongrátz Gergely 56-os emlék-
múzeumában. A versenyen öt 
középiskola csapata vett részt, 
köztük a szegedi piarista gimná-
zium tanulói. A zsűribe az egy-
kori és jelenlegi MDF-es képvise-
lők mellett először hívtak meg 
baloldali képviselőt, a szegedi 
Géczi Józsefet. A vetélkedő után 
'56-os veteránok meséltek arról, 
hogyan harcoltak, vagy hogyan 

váltak veszélyessé az olyan min-
dennapi cselekedetek, mint a tej-
szállítás. „A pártok fölötti össze-
fogás jegyében zajló esemény je-
lentősége, hogy elkezdődött vég-
re a forradalom hétköznapi ese-
ményeinek feldolgozása, továbbá 
az, hogy olyan nemzedékkel, a 
középiskolásokkal ismertetjük 
meg 1956-ot, akik már a törté-
nelmi események mentén ítélik 
meg az akkor történteket" - tette 
hozzá Géczi József. 

Bevezetik a szelektív hulladékgyűjtést Szatymazon 

Megy a konténer, jön a zsák 
Szatymazon kiterjesztik a szelektív hulladék-
gyűjtést a külterületekre is. Ezzel megakadá-
lyozhatóvá válik az is, hogy a környékbeli te-
lepülések lakói a szatymaziak konténereibe hord-
ják a szemetet. 

A szatymazi kiskertekben és a településhez tarto-
zó tanyavilágban a lakosság fele, mintegy 2 ezer 
300 ember él. Itt a lakók jelenleg 9, a külterülete-
ken elhelyezett gyűjtőbe vihetik a szemetet. Ezek 
fenntartása és ürítése 6 millió forintba kerül 
évente a településnek, tudtuk meg Gyömbér 
László polgármestertől. Az egyik külterületi gyűj-
tőnél viszont a saját szemünkkel győződhettünk 
meg róla: sokan nem csak a konténert, hanem a 
körülötte lévő területet is szemétlerakó helynek 
tekintik. Az áldatlan állapot megszüntetése na-
gyon időszerű. 

A polgármester azt is bosszantónak tartja, hogy 
nem csak a szatymaziak, hanem a környékbeli la-
kók is ide hordják a szemetet, aminek eltakarítása 
a község önkormányzatának kasszáját terheli. 
Gyömbér László abban bízik, hogy a konténerek 
megszűnésével és ezzel egy időben a szelektív hul-
ladékszállítás bevezetésével olcsóbbá válik a sze-
mét kezelése, gyűjtése. Ezzel azt is el szeretné érni, 
hogy az idegen területről származó hulladékkal a 
jövőben már ne kelljen foglalkozniuk. 

Szatymazon a 9 külterületi konténert felszámol-
ják, és a sűrűn lakott kiskertes részeken szemét-

gyűjtő kukákat helyeznek el. Arról, hogy hetente 
vagy kéthetente ürítsék-e az edényeket, kérdező-
biztosok kérik ki a lakosság véleményét. A tanyás 
körzetekben is bevezetik a zöld és barna zsákos 
hulladékgyűjtést. Azaz a zöld színű zacskóba a cso-
magolóanyagok, így például a műanyag palackok, a 
zacskók, a tejfölös- és margarinospoharak kerül-
hetnek, a barna színűbe pedig a komposzt. Tehát a 
továbbiakban Szatymazon nem lesz szükség a kerti 
szemét elégetésére, vagyis csökkenthető a levegő 
szennyezése. 

NY. É. 

A szemétlerakó körüli áldatlan állapotokat 
Gyömbér László polgármester a szelektív 
hulladékgyűjtés bevezetésével akarja felszá-
molni Fotó: Schmidt Andrea 


